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Vlada Brčko Distrikta:

Internet Naslov Брчко: НиП новогодишња конференција за медије

Serijski br.
1

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Vladimir Matijević

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov NiP Brčko: Vlada Brčko distrikta - ''Vlada fasada''(VIDEO)

Serijski br.
2

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta

Internet Naslov СЕРВИСНЕ ИНФОРМАЦИЈЕ за петак 30.12.2022. године

Serijski br.
3

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor N. N.

Teme Vlada Brčko Distrikta
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Skupština Brčko Distrikta:

Televizija Naslov Revitalizacija luke Brčko

Serijski br.
1

Medij; Doseg Radio televizija Bosne i Hercegovine; , Bosna i Hercegovina 06:55 Trajanje: 3 min

Rubrika, Datum Jutro za sve; 29. 12. 2022

Autor Ivana Trbić

Teme Skupština Brčko Distrikta , Brčko

Internet Naslov Čestitka predsjednika i dopredsjednika Skupštine povodom Nove godine

Serijski br.
2

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor N. N.

Teme Skupština Brčko Distrikta
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Brčko:

Internet Naslov Oprez prilikom korištenja pirotehnike!

Serijski br.
1

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Telemach fondacija u akciji: Paketići za socijalno ugroženu djecu

Serijski br.
2

Medij; Doseg Klix.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Sponzorirani 1

Teme Brčko

Internet Naslov Брчко: НиП новогодишња конференција за медије

Serijski br.
3

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Vladimir Matijević

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Televizija Naslov Šta Srpska očekuje od novog Savjeta ministara?

Serijski br.
4

Medij; Doseg Alternativna televizija Banja Luka; , Bosna i Hercegovina 19:00 Trajanje: 11 min

Rubrika, Datum Vijesti; 29. 12. 2022

Autor Iveljić Marijana

Teme Brčko

Internet Naslov Brčko: Kazne za nepoštovanje radnog vremena tokom praznika od 1.000 do 10.000 KM

Serijski br.
5

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Supervizor Menuti: Brčko treba nastaviti pozitivan trend u 2023. godini

Serijski br.
6

Medij; Doseg Ebrcko.net; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 12. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko

Televizija Naslov Revitalizacija luke Brčko

Serijski br.
7

Medij; Doseg Radio televizija Bosne i Hercegovine; , Bosna i Hercegovina 06:55 Trajanje: 3 min

Rubrika, Datum Jutro za sve; 29. 12. 2022

Autor Ivana Trbić

Teme Skupština Brčko Distrikta , Brčko
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Štampa Naslov Jedno (kinder) jaje vlastima snagu daje

Serijski br.
8

Medij; Doseg Dani; , Bosna i Hercegovina Stranica: 16
Površina: 1.293 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor Barimac Edin

Teme Brčko

Štampa Naslov O, kako je lijepo biti... tvrdoglav

Serijski br.
9

Medij; Doseg Dani; , Bosna i Hercegovina Stranica: 24
Površina: 1.395 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor Šarenkapa Almir

Teme Brčko

Štampa Naslov Igrice i elektronski sport odavno nisu samo hobi

Serijski br.
10

Medij; Doseg Start; , Bosna i Hercegovina Stranica: 40
Površina: 2.095 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor Čupović Zdravko

Teme Brčko

Štampa Naslov SRPSKA RATNA VARKA: KRAVA KAO ŽIVI ŠTIT

Serijski br.
11

Medij; Doseg Stav; , Bosna i Hercegovina Stranica: 54 Površina: 794 cm2

Rubrika, Datum Društvo; 30. 12. 2022

Autor H.A. Hasanović Amir

Teme Brčko

Štampa Naslov Prezentiran Okvir za implementaciju ciljeva održivog razvoja

Serijski br.
12

Medij; Doseg Unsko-sanske novine; , Bosna i Hercegovina Stranica: 21 Površina: 459 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 12. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko
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 infobrcko.com

Oprez prilikom korištenja pirotehnike!

Pred vjerske i novogodišnje praznike nerijetka je pojava nabavke i preprodaje petardi i drugih pirotehničkih sredstava. Osim
što nabavka pirotehničkih sredstava i nepravilno rukovanje istim može biti opasno, posebno kada su u pitanju djeca i
maloljetna lica, upotrebom istih narušava se javni red i mir i uznemiravaju građani.

Paljenje pirotehničkih sredstava na način i na mjestima na kojima se uznemiravaju građani, regulisano je Zakonom o javnom
redu i miru Brčko distrikta Bosne i Hercegovine koji predviđa novčanu kaznu od 100,00 do 1.000,00 KM.

Nepravilno rukovanje pirotehničkim sredstvima može dovesti do ozbiljnih tjelesnih povreda i ranjavanja, pa čak i do trajnog
invaliditeta. Buka koju proizvode pirotehnička sredstva uznemiravaju osobe i djecu sa poteškoćama u razvoju, starije osobe,
kao i njihove skrbnike i njegovatelje.

Važno je dodati i da neoprezno rukovanje pirotehnikom, osim što dovodi do ozbiljnih posljedica po ljudsko zdravlje, za česte
i neizbježne žrtve upotrebe pirotehnike nerijetko ima kućne ljubimce: pse, mačke, ali i ostale životinje, poput ptica, koje imaju
daleko osjetljiviji sluh i vid od ljudi.

infobrcko.com, 29.12.2022.

Evidencijski broj / Article ID: 12900807
Naslov / Title: Oprez prilikom korištenja pirotehnike!
URL: Originalni članak
OTS: 1540

Infobrcko.com 29.12.2022 
četvrtakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

https://www.infobrcko.com/vijesti/item/32308-oprez... 1 / 1

Infobrcko.com 29.12.2022 
četvrtakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

https://www.infobrcko.com/vijesti/item/32308-oprez...
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https://www.infobrcko.com/vijesti/item/32308-oprez-prilikom-koristenja-pirotehnike.html
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PRAZNIČNA ČAROLIJAPRAZNIČNA ČAROLIJA

 0
Telemach fondacija u akciji: Paketići za socijalno ugroženu djecuTelemach fondacija u akciji: Paketići za socijalno ugroženu djecu

Sponzorirani članak

34 min

Decembar i praznici zauzimaju posebno mjesto u Telemach fondaciji. Prazničnu čaroliju i praznični duh
predstavnici Telemach fondacije nastoje donijeti u domove socijalno ugrožene djece i učiniti im ove dane
ljepšim i ugodnijim.

Tako je bilo i ove godine, a više od 500 mališana obradovano je posebnim Telemach prazničnim poklonima. Akcija je
realizovana u Konjicu, Bugojnu, Novom Travniku, Gračanici, Jablanici, Ilijašu, Brezi, Hadzićima, Brezi, Trebinju,
Zvorniku, Banjaluci, Bratuncu, Brčkom, Zenici, Gacku i Tuzli.

klix.ba, 29.12.2022.

Evidencijski broj / Article ID: 12905127
Naslov / Title: Telemach fondacija u akciji: Paketići za socijalno ugroženu djecu
URL: Originalni članak
OTS: 1540

Klix.ba 29.12.2022 
četvrtakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

https://www.klix.ba/vijesti/bih/telemach-fondacija... 1 / 5

Klix.ba 29.12.2022 
četvrtakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

https://www.klix.ba/vijesti/bih/telemach-fondacija...
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https://www.klix.ba/vijesti/bih/telemach-fondacija-u-akciji-paketici-za-socijalno-ugrozenu-djecu/221229130




O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

"Nastojimo krajem svake godine razveseliti i obradovati što više mališana prazničnim poklonima i uljepšati im
svakodnevnicu. Partneri u realizaciji su nam lokalni centri za socijalni rad, te udruženja kojima su u fokusu djeca",
istakla je Maja Tursunović, direktorica Telemach fondacije.

Osim ovih 500 mališana, zaposlenici Telemach BH su ove godine obradovali i dodatnih 110 dječaka i djevojčica, u
saradnji sa Udruženjem "Zemlja djece u BiH" od kojeg su preuzeli novogodišnja pisma mališana iz Bosne i Hercegovine i
ispunili im novogodišnje želje navedene u pismima.

Inače, vrijedi spomenuti da je Telemach fondacija tokom ove godine podržala više od 30 različitih projekata i inicijativa u
koje je bilo uključeno više od 4.900 ljudi koji su imali direktnu korist od tih projekata, dok je indirektnu korist ostvarilo više
od 45.000 ljudi.

Telemach fondacija

Možda vas zanimaMožda vas zanima

Enis Bešlagić i Džejla Ramović otpjevali "dugo očekivani duet": Šemso sretan jeEnis Bešlagić i Džejla Ramović otpjevali "dugo očekivani duet": Šemso sretan je

klix.ba, 29.12.2022.
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Manchester City protutnjao Leedsom, monstruozni Haaland oborio rekord PremiershipaManchester City protutnjao Leedsom, monstruozni Haaland oborio rekord Premiershipa

Objavljen spisak najsretnijih zemalja na svijetu, evo na kojem je mjestu BiHObjavljen spisak najsretnijih zemalja na svijetu, evo na kojem je mjestu BiH

U toku postavljanje bine ispred Vječne vatre za doček Nove godine u SarajevuU toku postavljanje bine ispred Vječne vatre za doček Nove godine u Sarajevu
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Međunarodni aerodrom Sarajevo: Spadamo u top pet aerodroma do pet miliona putnikaMeđunarodni aerodrom Sarajevo: Spadamo u top pet aerodroma do pet miliona putnika

Testirali smo Alfa Romeo Tonale: Sportsko srce u smirenom izdanjuTestirali smo Alfa Romeo Tonale: Sportsko srce u smirenom izdanju
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 radiobrcko.ba

НиП новогодишња конференција за медије – RNU
"Radio Brčko" Brčko distrikt BiH
� ”Poslušajte”

Представници Организације Народ и правда Брчко дистрикта одржали су данас новогодишњу конференцију
за новинаре на којој су сумирали рад ове политичке организације за годину на измаку и најавили правац
политичког дјеловања за 2023. годину.

„Влада Брчко дистрикта скорo није ништа урадила у протеклом периоду нити су се потрудили да ураде нешто,
осим што су повећали цијене услуге одвоза смећа и цијену електричне енергије,“ рекао је предсједник НиП
Брчко Дамир Булчевић.

Он је додао да Влада дистрикта није реализовала већину капиталног буџета за Брчко дистрикт нити је
реализовала најављене пројекте.

Булчевић је најавио да ће кроз дјеловање у Скупштини дистрикта ова организација већ почетком јануара
упутити приједлог Закона о ублажавању негативних ефеката инфлације у Дистрикту.

„Ми ћемо се снажно залагати да овај безидејни буџет усмјеримо у два смјера, прије свега социјалну помоћ а у
другом смјеру енергетски кроз посебно законско рјешење,“ рекао је Булчевић додавши да кроз ребаланс буџета
пакет од 16 милиона КМ помоћи грађанима мора бити усвојен како би се ублажиле посљедице инфлације.

Он је рекао да су приједлози ове политичке организације у интересу свих грађана Брчко дистрикта.

Посланик у парламентарној скупштини Федерације БиХ Расим Смајловић рекао је да НиП схватила важност
јачег везивања Брчко дистрикта и Федерације БиХ.

„Промјеном ове лоше праксе и омогућењем да се глас Брчко дистрикта БиХ чује у Парламенту Федерације

radiobrcko.ba, 29.12.2022.
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Босне и Херцеговине добио сам прилику да се снажно борим првенствено за права демобилисаних бораца
који су дискриминисани у односу на своје колеге у Федерацији БиХ иако то не би смио бити случај, али због
инертности, тромости и небриге тренутне власти, наши демобилисани борци су закинути за бенефите и
давања које њихове колеге у Федерацији БиХ у многомe уживају,“ нагласио је Смајловић.

Представници НиП Брчко честитали су предстојеће празнике свим грађанима Брчко дистрикта са жељом да
наша локалана заједница буде „главни економски играч у региону.“

Tagovi

Damir BulčevićNiP
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Šta Srpska očekuje od novog Savjeta ministara?
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Brčko: Kazne za nepoštovanje radnog vremena 
tokom praznika od 1.000 do 10.000 KM

četvrtak, 29 decembar 2022 19:50 Autor eBrcko Kategorija: Vijesti Brčko

Glavna inspektorka Inspektorata Brčko distrikta Bosne i Hercegovine Azijada Ibrahimović obratila se danas medijima 
kako bi se javnost upoznala sa Uputstvom o radu u danima praznika u Brčko distriktu  kojim se uređuje rad svih BiH
institucija i organa javne uprave Distrikta, preduzeća, preduzetnika i drugih pravnih lica u dane praznika radi zadovoljenja 
neophodnih potreba građana na području Brčko distriktu BiH.

Ona je podsjetila na Zakon o praznicima Distrikta, kojim su utvrđeni praznici, a to su Nova godina, Dan Distrikta i Praznik 
rada.
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Supervizor Menuti: Brčko treba nastaviti 
pozitivan trend u 2023. godini

četvrtak, 29 decembar 2022 20:02 Autor eBrcko Kategorija: Vijesti Brčko

Prvi zamjenik visokog predstavnika i supervizor za Brčko JonathanMennuti uputio je svim građanima Brčkog najljepše 
želje za 2023. godinu, koristeći ovu priliku da se osvrne na napredak koji je Distrikt postigao u protekloj godini i posao koji 
je još pred njim u 2023.

Godina 2022. je bila puna političkih izazova za  ali Brčko je zadržalo pozitivan trend i ostalo uspješan primjer BiH,
drugima u  kako izbjeći krize i održati kurs reformi usmjerenih prema budućnosti, za dobrobit lokalne zajednice.BiH

Uprkos globalnim poremećajima i rastućim troškovima, uzrokovanim ratom u Ukrajini, projekat modernizacije Luke Brčko 
ostao je na pravom putu. Plato za utovar je završen. Na proljeće bi trebalo da građani vide dolazak i montažu nove 
dizalice, nakon čega slijedi izgradnja novog željezničkog i cestovnog prilaza.

Pokrenuti su sporazumi u vezi sa ključnim projektima putne infrastrukture. Na institucijama na državnom nivou sada je da 
finaliziraju sporazum između  i Hrvatske u vezi sa rekonstrukcijom mosta Brčko-Gunja. Izmjene Prostornog plana BiH
Brčkog trenutno su dostupne za komentare javnosti, a usvajanje buduće trase autoputa očekuje se ubrzo nakon 
praznika.

U toku je projekat energetski učinkovitog utopljavanja dva javna objekta, a još će ih biti u 2023. godini. Brčko je također 
zvanično pokrenulo proceduru za izradu sveobuhvatnog plana kako bi se osigurali parametri održivog, zelenog planiranja 
u okviru inicijative EBRD-a „Zeleni gradovi“.

Urađene su administrativne pripreme za donatorske infrastrukturne projekte koji će poboljšati snabdijevanje vodom i 
električnom energijom za domaćinstva i poslovne zone, te unaprijediti zaštitu životne sredine i prevenciju od poplava u 
Distriktu. Pregovori sa Svjetskom bankom o finansiranju pet takvih projekata – regulacije korita Brke i Blizne, sanacije 
deponije i izgradnje novog centra za upravljanje otpadom, te šetnice uz rijeku Savu – trebali bi početi u prvom kvartalu 
2023. godine.

Na proljeće bi građani također trebali vidjeti i početak radova na novoj poslovnoj zoni u sklopu javno-privatne inicijative 
Distrikta i  &  Holdinga”.“STUDEN CO

Supervizor je pozvao institucije i zvaničnike da ostanu čvrsto fokusirani na reforme koje promoviraju fiskalnu disciplinu i 
transparentnost u javnoj potrošnji, uključujući ciljanu budžetsku potrošnju za jačanje kapitalnih projekata i kvaliteta javnih 
usluga. Moraju se uložiti maksimalni napori u jačanje odgovornosti javnih preduzeća i mjere protiv korupcije i sukoba 
interesa.
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Tokom 2023. trebao bi početi konkretan rad na reformi javne uprave, uključujući zakonodavne korake usmjerene na 
koordinirano, odgovorno i transparentno upravljanje resursima i donošenje odluka, kao i poboljšane procedure 
zapošljavanja, evaluacije i otpuštanja osoblja u javnom sektoru, koje će pomoći racionalizaciji administracije, ostavljajući 
više novca za kapitalna ulaganja.

Spomenik civilnim žrtvama rata ponovo će istaknuti opredijeljenost Brčkog ka mirnom suživotu i pomirenju. Ovaj 
spomenik, dio novog urbanog parka, neće samo služiti kao prostor za prisjećanje na prošlost, već i kao mjesto okupljanja 
i razgovora o zajedničkoj i prosperitetnoj budućnosti za sve u Brčkom.

Nakon što su usvojeni ključni zakoni o obnovljivim izvorima i energetskoj efikasnosti, vlasti Distrikta sada moraju uložiti 
veće napore u konkretne korake ka energetskoj održivosti i nezavisnosti.

“Uspjeh u svim ovim sektorima osigurat će funkcionalan, održiv i jak Brčko Distrikt, sposoban da se nosi sa novim 
izazovima i osigura da stanovnici Brčkog, posebno mladi ljudi, imaju uslove i okruženje da ostanu i napreduju ovdje. To 
nam svima mora biti cilj u 2023. godini. Želim vam svima sretnu, uspješnu i radosnu Novu godinu“, rekao je 
supervizorMennuti.

 

Ebrcko.net 29.12.2022 
četvrtak, 20:03Država: Bosna i Hercegovina

Doseg:

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/85676... 2 / 2

Ebrcko.net 29.12.2022 
četvrtak, 20:03Država: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/85676...

17

https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/85676-supervizor-menuti-brcko-treba-nastaviti-pozitivan-trend-u-2023-godini.html










O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Ebrcko.net 29.12.2022 
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https://www.ebrcko.net/vijesti/vijesti-brcko/85679... 1 / 1

NiP Brčko: Vlada Brčko distrikta - ''Vlada 
fasada''(VIDEO)

četvrtak, 29 decembar 2022 22:39 Autor eBrcko Kategorija: Vijesti Brčko

Predstavnici Organizacije Narod i pravda Brčko distrikta održali su danas novogodišnju konferenciju za novinare na kojoj 
su sumirali rad ove političke organizacije za godinu na izmaku i najavili pravac političkog djelovanja za 2023. godinu.
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Revitalizacija luke Brčko
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 radiobrcko.ba

СЕРВИСНЕ ИНФОРМАЦИЈЕ за петак 30.12.2022.
године – RNU "Radio Brčko" Brčko distrikt BiH
� ”Poslušajte”

РЈ ЕЛЕКТРОДИСТРИБУЦИЈА 

Меше Селимовића дио и Колстерска дио, застој у трајању од 1 h
Горња Маоча мањи дио, застој у трајању од 1 h
Шаторовићи, Репино Брдо и Крњића Брдо радови на отклањању квара
Горице дио, застој у трајању од 1 h
Кланац дио, радови на отклањању квара

 РЈ ВОДОВОД И КАНАЛИЗАЦИЈА

У ул. Бакије Селимовића се изводе радови на водоводној мрежи. Неће бити прекида у испоруци воде.

У другим дијеловима градског водоводног система очекује се уредно водоснабдијевање.
На подручју Церика и Хргова у току су радови на успостављању водоснабдијевања
На свим локалним водоводним системима  очекује се уредно водоснабдијевање.

Квалитет воде је задовољавајући и одговара Правилнику о здравственој исправности воде за пиће (Сл.
гласник БиХ, бројеви: 40/10, 43/10 и 30/12).

РЈ ЧИСТОЋА

Служба за управљање отпадом
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Према плану, данас ће прикупљање и одвоз смећа од правних и физичких лица бити организовано у
насељима:

Колобара – Бурића Брдо – Мераје – Ивици – Росуље, Прутаче – Ограђеновац – Чанде – Ћосети – Хукељи –
Рашљани, Церик –Бијела – Горња Скакава – Гредице 1 – Доњи Брезик – 1.Мај, Ново Брчко – ЕШ Насеље –
Бијељинска цеста, Кланац – Ријеке.

Служба за јавну хигијену

Одржавање јавних, зелених и саобраћајних површина ће се одвијати у складу са Планом и програмом
надлежног одјељења Владе Брчко дистрикта БиХ за одржавање јавних површина:

Сакупљање и уклањање отпадака са јавних површина, ручно чишћење јавних површина, пражњење
посуда за отпатке.
Одржавање пјешачке  зоне и Булевара Мира: чишћење, сакупљање отпадака и пражњење корпица
Одржавање јавних и зелених површина у складу са годишњим планом

Сектор за збрињавање напуштених животиња

Удомљавање паса из азила сваког уторка и петка од 10:00 – 11:00 h

ОСТАЛЕ АКТИВНОСТИ

О осталим услугама које пружа ЈП „Комунално Брчко“ можете сазнати више у корисничком сервису на
www.komunalno.ba или контактирањем Позивног центра 0800 505 07.  

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.
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 radiobrcko.ba

Čestitka predsjednika i dopredsjednika Skupštine
povodom Nove godine – RNU "Radio Brčko" Brčko
distrikt BiH
� ”Poslušajte”

„Svim sugrađanima želimo sretnu i uspješnu novu 2023. godinu!

Godina koja je pred nama neka bude godina mira i ljubavi, ekonomskog i svakog drugog prosperiteta. Ne zaboravimo da
samo zajedničkim snagama, uz razumijevanje i veliko poštovanje za drugo i drugačije, možemo ostvariti te ciljeve.

Skupština Brčko distrikta BiH nastavit će, sukladno svojim nadležnostima, donositi odluke za dobrobit svih koji žive u ovoj
lokalnoj zajednici.

Sretna Nova godina!“

Dopredsjednik  Skupštine                                                 Predsjednik  Skupštine

     Ivo Filipović                                                                              Siniša Milić

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
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navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.

radiobrcko.ba, 30.12.2022.
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Godina je izborna, a možda i nije (XII)

JednoOrinder) jaje
vlastima snagu daje

Ovo je trebao biti završni tekst serijala

započetog u januaru 2022, ali... Postizborno
pitanje svih pitanja upravo je pitanje

većine. Konkretnije, veličine većine kako
se ne bi dovodila u pitanje prohodnost

odluka koje nose boljitak građanima. No,

prohladno i gripozno je vrijeme, pa ne bi
baš bilo zgodno da zbog kihanja što izborne
administracije, što izabranih, iskišu građani

Piše: EDIN BARIMAC

Nakon što je krajem
novembra ozvaniče

na koalicija na fede-

ralnom nivou, dogo-

vor je pao i za držav-

nu. Činiće je stranke osmorke (SDP,

SBiH, BHI-KF, PDA, NiP, NS, ZnG i
NES), stranke okupljene oko HDZ-a
i SNSD-a sa svojim parterima. Pot-

pise na dokument "Smjernice, na-
čela i ciljevi u izvršnoj i zakonodav-

noj vlasti na nivou BiH za period
2022-2026. godina" stavili su lideri

SDP-a BiH (u ime osmorke) ii p a
BiH i SNSD-a Nermin Nikšić, Dra-

gan Čović i Milorad Dodik.

Investicije ili

državna imovina?

U to sve su uloženi “ozbiljan na-
por, ozbiljna brzina, razumijevanje
i uvažavanje partnera koji so ušli u

ovo”, smatra Dodik, koji, nadalje,
navodi da je to podrazumijevalo i

nekoliko osnovnih elemenata.

"A to je da pokušamo doći do efi-

kasnog formiranja vlasti, usvajanja
nekoliko dokumenata koji su važ-

ni za funkcionisanje Bosne i Her-

cegovine, od budžeta i nekih dru-
gih dokumenata, razvojnih plano-

va. Mislim da smo dobro izabrali
dan kada Bosna i Hercegovina tre-

ba da dobije kandiđatski status”, ri-

ječi su Dodika.
Šef SNSD-a je podvukao i da ra-

zlike o pitanju članstva u NATO-u
postoje i da niko nije odustao od
svojih pozicija. Ali, kaže Dodik, sma-
trali su da ne treba da gube vrijeme.

Lider SDP-a Nikšić navodi da se
mogu potencirati razlike koje posto-
je među njima, ali su odlučili da te

razlike ostave po strani i fokusiraju

se na ono oko čega postoji dogovor.
"Naše opredjeljenje je da sara-

đujemo, da dogovaramo ono oko

čega se možemo dogovoriti, da ra-
dimo. Sporazum sadrži sve ono o
čemu smo danima pričali. Sadrži
priču evropskih integracija, atlant-

ske je objasnio predsjednik Dodik,
oko toga imamo različito mišlje-

nje. Opredijelili smo se da radimo

na saradnji, sporazumu, na pruža-

nju ruke, na dogovaranju, umjesto

potenciranju razlika i svađa", poru-
čio je Nikšić.

Potpisaše:
Ima li ovdje
levataikodrži
fige u džepu?

FotOiDIDtERTORCHE

Bajtal smatra da se

“SDA ponaša kao da
mora biti u vlasti,

a drugo šta bude”,

ali da konačno
treba prihvatiti
činjenično stanje

igre i igl ice
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U Programu je istaknuto šest
glavnih oblasti kojima će biti posve-
ćeni. Evropske integracije su na pr-
vom mjestu. Kažu da će u tom cilju
preduz, imati zakonodavne, reform-
ske i druge potrebne aktivnosti da bi
ispunili uslove za pridruživanje, po-
štujući ustavnu strukturu i nadlež-
nosti BiH, entitete, konstitutivnost
naroda i ustavne mehanizme odlu-
čivanja i njihove zaštite. Biće, kako
tvrde, spremni težiti kompromisu u
prevazilaženju svih spornih politič-
kih pitanja.

Obavezali su se na brzo usvaja-
nje budžeta. Radiće na kreiranju

novog programa ekonomskih re-
formi, te prohodnosti u odobrava-
nju investicionih projekata na svim
nivoima vlasti, a za koje su u skladu
s ustavnim nadležnostima potrebni
ratifikacija, odobrenje ili neka dru-

ga vrsta aktivnosti institucija Bosne
i Hercegovine.

Potpisnici ovog sporazuma ohra-
bruju i daju snažnu podršku zajed-
ničkim investicionim projektima
Republike Srpske, Federacije BiH,
Brčko distrikta BiH i kantona. Opre-
dijeljeni su i za zaštitu domaćih pro-
izvođača i izvoznika, uključujući
olakšanje graničnih procedura i in-
frastrukturno kapacitiranje. Podrža-
vaju napore institucija da diplome
stečene na akređitovanim univerzi-

tetima uBill i dalje budu ravnoprav-
ne na EU akademskom nivou, te na

EU tržištu rada.

Ipak prevelike razlike

Posebna tačka je izborno za-
konodavstvo, gdje su se potpisni-
ci obavezali da hitno, a najkasnije u
roku od šest mjeseci, od uspostave
vlasti na svim nivoima, usvoje i iz-

mijene i dopune Izbornog zakona
BiH, saglasno odluci Ustavnog suda

BiH i presudama Evropskog suda za
ljudska prava. Ova mjera uključuje
reformu koja će zaštititi kolektivna

prava i individualna prava, saglasno
Ustavu BiH i odluci Ustavnog suda
BiH, te u skladu s presudama Suda
iz Strasbourga o Predsjedništvu BiH
i domovima naroda, te uspostavlja-
nje pune ustavnosti i integriteta iz-
bornog procesa.

Potpisnici sporazuma opredi-
jeljeni su izvršiti cjelovitu refor-

mu pravosuđa, vodeći se ustavnim
nadležnostima BiH, entiteta i kan-
tona, preporukama Evropske komi-

sije, evropskim standardima, dosa-
dašnjim iskustvima i dobrim evrop-
skim praksama, čvrsto opredijelje-

ni za efikasnu borbu protiv organi-

zovanog kriminala i korupcije. Uz
to, stranke koje će činiti vlast žele
izvršiti reformu sigurnosno-oba-
vještajnog sistema s ciljem njegove

potpune depolitizacije i profesiona-
lizacije, kako bi se u cijelosti onemo-
gućila zloupotreba tog sistema u po-
litičke ili neke druge svrhe.

Čović je ocijenio kako je samo
potpisivanje dokumenta velika
stvar, "jer niko nije vjerovao kad
su bili izbori da će se imad Vijeće
ministara”.

"Dogovori su napravljeni u fleksi-
bilnom odnosu. Sporazum je prav-
ljen po sličnom konceptu kao za Fe-
deraciju BiH. Razgovore nastavlja-

mo o resorima. Idemo sa popunom
Vijeća ministara... I glavni i ključ-
ni cilj koji smo obećali prijateljima
iz EU da ćemo za kandidatski sta-

tus napraviti iskorak - iskorak pravi-
mo”, rekao je Čović.

Analitičari smatraju da se tre-

ba pružiti šansa svima, ali da su
velike razlike upravo u ključnim
segmentima.

S obzirom na potpuno različite
stavove u ključnim pitanjima države
BiH, NATO-u, ali i zakonima za koje
je međunarodna zajednica najavila
da će se morati ubrzo naći pred dr-
žavnim parlamentarcima, postavlja

se pitanje kako će vlast djelovati. Ali-
ja Behram, novinar i politički anali-
tičar, smatra da je osmorka učinila
previše ustupaka, te da je prihvaće-

no sve što je izdiktirao i na sto stavio
Milorađ Dodik.

Sociolog i politički analitičar Esad
Bajtal smatra da treba sačekati. Po-

litika je igra prevare i to je politički

ključni princip, a sasvim je jasno da
će svaka strana pokušati više da do-
bije od onog što je dala drugoj stra-

ni, kaže i tvrdi da ne treba previ-
še očekivati, ali ni biti pesimističan.
Ipak, Bajtal misli da su etnoprinci-
pi na kojima se politika zasniva uvi-
jek pogubni.

Iz DF-a smatraju štetnim po in-
terese države BiH potpisivanje ovog
sporazuma, posebno zbog činjenice

daje u sporazumu izostavljen NATO
kao ključni vanjskopolitički prioritet
BiH. I u SDA ocjenjuju da se u spo-
razumu NATO-put ne spominje ni
jednom riječju. Bajtal smatra da se
“SDA ponaša kao da mora biti u vla-
sti, a drugo šta bude”, ali da konač-
no treba prihvatiti činjenično stanje.

Nakon brojnih reakcija na sam
sporazum, pretposljednje sedmice
2022. godine Predsjedništvo Bosne
i Hercegovine potvrdilo je Borjanu
Krišto za mandatarku za saziv Vije-
ća ministara BiH u narednom man-
datu, koji će trajati do 2026.

Član Predsjedništva BiH Želj-
ko Komšić (DF) je glasao protiv, ali
je imenovanje potvrđeno glasovi-

ma druga dva člana Predsjedništva
BiH, Željke Cvijanović (SNSD) i De-

nisa Bećirovića (SDPBiH).

Ko bi razumio Denisa

Krišto će stupiti na dužnost na-
kon što njeno imenovanje odobri
Predstavnički dom Parlamentar-

ne skupštine BiH, a očekuje se da to

bude u zadnjoj sedmici 2022. Krišto
je uoči imenovanja kazala da je njen
glavni cilj da novo Vijeće ministara

BiH bude pokretač brojnih proce-
sa u kontekstu ubrzanja euroatlant-
skog puta.

"Politički predstavnici HDZ-a
BiH i Hrvatskog narodnog sabora

BiH u proteklom razdoblju poduze-

li su konkretne korake ka članstvu

u EU i NATO-u”, navela je Krišto za
agenciju Fena.

Kazala je kako se zalažu za aktiv-

no djelovanje u integracijskim pro-
cesima, napredak BiH, kao i ispu-
njenje svih zadanih uslova postav-

ljenih pred BiH.
Cvijanović od Krišto očekuje da

će u program rada uvrstiti ono što

je vladajuća struktura dogovori-
la te je izrazila žaljenje što odluka

Krišto:
Prva mandatarka

i prva koju
Predsjedništvo
nije imenovalo

jednoglasno

Imenovanje
Borjane Krišto
za mandatarku
Vijeća ministara
BiH pokazuje

da postoji jasno

opredjeljenje

da se napravi

novi iskorak
u političkom
životu BiH,

smatraju u NiP-u
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nije donijeta jednoglasno. Bećiro-

vić je ocijenio da pitanje imenova-

nja Krišto za predsjedavajuću Vije-

ća ministara BiH ne može ni na koji

način uticati na njegove stavove o
NATO-u.

"Nikada neću povući nijedan po-
tez koji usporava put države BiH u
NATO, a podržat ću svaki potez koji

će ubrzati državu BiH u NATO. Vri-

jeme je da BiH damo šansu za ra-
zvoj, saradnju i dijalog. Građani više

ne smiju biti taoci stalnih blokada,
ucjena i svađa", kazao je Bećirović.

Naglasivši da u pogledu izbo-

ra mandatara nema razlike između

osmorke i SDA, Bećirović je kazao

da bi i “oni" (SDA) isto glasali da su
ušli u vlast sa HDZ-om i SNSD-om.

"Imenovanje Borjane Krišto za
mandatarku Vijeća ministara BiH

pokazuje da postoji jasno opredje-
ljenje da se napravi novi iskorak u
političkom životu BiH”, smatraju u
NiP-u.

Iz Naše stranke potcrtali su da je

već evidentno da će ovo biti najbr-
že formirano Vijeće ministara ikad:

"To jasno pokazuje opredijeljenost

nove vlasti za ono što smo potpisali

u programskom dokumentu. U pr-

vom redu, ubrzane eurointegraci-

je, a to znači jedno - poboljšanje ži-

votnog standarda naših građanki i

građana."
U novom Vijeću ministara od de-

vet ministarskih mjesta četiri pripa-

daju strankama iz RS-a, tri osmor-
ci, a dva HDZ-u i njegovim partne-
rima. Što se tiče zamjeničkih, četi-

ri pripadaju HDZ-u, a po tri osmor-
ci i SNSD-u. Mediji su navodili da

bi, po dogovoru, HDZBiH uz mjesto
predsjedavajuće trebao dobiti i mi-

nistarstva pravde i civilnih poslova.

Osmorka bi trebala dobiti ministar-

stva vanjskih poslova, odbrane, te

komunikacija i prometa, dok bi SN-
SD-u pripali sigurnost, vanjska trgo-
vina i ekonomski odnosi, te finansi-

je. O Ministarstvu za ljudska prava
i izbjeglice dogovorit će sc SNSD i
osmorka.

Nisu izostala ni licidranja imeni-

ma. Tako se, u vrijeme kad završava-

mo ove Dane, naravno nezvanično,
kao ministar finansija spominje Zo-

ran Tegeltija, vanjske trgovine i eko-

nomskih odnosa Stasa Košarac (oba
iz SNSD-a), a sigurnosti Nenad Ne-

šić (DNS) ili Dragan Lukač (SNSD).
Kao ministar vanjskih poslova spo-
minje se Elmedin Konaković (NiP),
a odbrane Zukan Helez (SDP), dok
bi Ministarstvo komunikacija i pro-
meta trebalo pripasti Našoj stranci.

U HDZ-u o imenima budućih mini-
stara još ne žele govoriti, a Čović je
rekao da će u izvršnu vlast predlo-
žiti nova lica. Špekuliše se da bi na
poziciju ministrice pravde trebala

biti imenovana Tonka Krešić-Ga-

gro, dugogodišnja Čovićeva savjet-

nica i šefica kabineta.
Na imenovanje Vlade Federa-

cije BiH još se čeka, no u Republici
Srpskoj taj posao su završili, pa od-

mah počeli i smjenjivati nove mini-

stre. Na čelu Vlade RS-a je ostao Ra-

dovan Višković. Od 16 ministarskih
mjesta osam je predviđeno za Srbe,

pet za Bošnjake, tri za Hrvate.

Znaju li da PVC nije zdrav?

I već 24 sata nakon imenovanja

zatražena je i prva ostavka. Pred-

sjednik RS-a MUorad Dodik tražio je

od Viškovića da hitno razriješi novo-
imenovanog ministra za porodicu,
omladinu i sport Dadu Dogana ili da

Dogan podnese ostavku. U dopisu

Viškoviću, Dodik je naveo da je pri-

likom predlaganja ministra za poro-
dicu, omladinu i sport Socijalistička

partija, kojoj je pripao taj resor, na-
pravila grubu grešku. Nakon Dodi-

ka, Doganovu smjenu je tražio i - Pe-

tar Dokić.

Dogan je kadar Socijalističke par-

tije Petra Đokića i pripadao je boš-

njačkoj kvoti u Vladi RS-a, ali je oti-
šao nakon što je poslanik Liste za
pravdu i red Đorđe Vučinić otkrio
da je 2019. osuđen za ugrožavanje

javnog saobraćaja. Tada je dobio ka-

znu zatvora u trajanju od jedne go-
dine, ali je nije odležao, s obzirom

na to da ga je pomilovala tadašnja

predsjednica RS-a Željka Cvijanović.
Dogan je najavio da će sam podnije-
ti ostavku i tako je i učinio.

Gotovo isto se desilo i novoime-

novanom ministru rada i borač-

ko-invalidske zaštite iz Prijedora
Dragoslavu Kabiću (SNSD). I Kabić

je dva dana nakon što je imenovan

za ministra podnio ostavku. Višković

je u Banjoj Luci potvrdio da oni neće

biti u Vladi, kazavši da "nije bilo za-
konskih smetnji da oni budu mini-
stri, ali postoji moralna odgovor-

nost". Ko će doći na njihova mjesta,

do zaključenja ovog broja nije bilo

poznato.

Osim čekanja imenovanja nove
Vlade FBiH, čeka se i održavanje
konstituirajuće sjednice Doma na-
roda Parlamenta FBiH, nakon što jc

Centralna izborna komisij a konačno

donijela odluku o popuni četiri ne-

dostajuća mandata u ovom zakono-

davnom tijelu. U Klubu delegata iz

reda bošnjačkog naroda 12 delegata
ima SDA, sa jednim delegatom DF-

a. Tu je i jedan, kao mogući 13, neza-
visni kandidat iz Tuzlanskog kanto-

na. Stranke osmorke imaju deset de-

legata, što ih je ostavilo bez moguć-

nosti da sami predlože (potpred-
sjednika FBiH.

Lider SDA Bakir Izetbegović
uporno ponavlja da iako njegova

stranka u Klubu Bošnjaka Doma na-
roda Parlamenta FBiH ima 12 dele-

gata, “neki misle da SDA treba izba-

citi iz vlasti”.

U Klubu srpskog naroda osmor-
ka ima devet delegata, pa sa tri HDZ-

ova i dva SNSD-ova, imaju većinu
od 14. U Klubu Hrvata većinu ima

HDZBiH, koji sam ima 14 delega-

ta. Sa još četiri delegata iz stranaka

osmorke ukupno ih je 18. U Klubu

Ostalih najviše je delegata osmorke.

Treba kazati da je popuna klubo-

va naroda vršena žrijebanjem nakon

što su na konstituirajućim skupšti-

nama pojedinih kantona prilikom
izbora za delegate u Dom naroda

neke kandidatske liste imale iden-

tičan količnik glasova.
Čeka se i na petog delegata u Klu-

bu Srba državnog Doma naroda.

Naime, CIK je ponovo priznao spor-
ni listić iz Narodne skupštine od ko-

jeg ovisi peti delegat iz RS-a u držav-
nom Domu naroda, pa tako liste SN-

SD-a i PDP-a imaju po 12 glasova.
Ovom odlukom ispoštovana je od-

luka Suda BiH kojom je CIK-u na-
loženo ponovo odlučivanje o izbo-

ru delegata iz NSRS-a.

Za odluku su glasala četiri člana

CIK-a, protiv su bili Irena Hadžiab-

dić, Vlado Rogić i Vanja Bjelica-Pru-

tina. SNSD je ponovo najavio žalbu.

Ukoliko Sud BiH sad odbije tu žal-

bu, o petom delegatu odlučiće žrijeb
između kandidata SNSD-a i PDP-a.

Zato se čini da dječija pjesmica sva-
ku jutro jedno jaje - organizmu sna-
gu daje, upotrijebljena u jednoj od

najpamtljivijih YU reklama, nije

samo dječija pjesmica. Upravo jaje,

PVC jaje, vlasti/stranci snagu, kon-

trolni paket, daje.
Ako ipak bude prihvaćena žalba,

pravne zavrzlame biće nastavljene,

a formiranje Doma naroda Parla-

menta BiH ostaje neizvjesno. Od pet
mogućih delegata u Klubu srpskog
naroda, za sada su sigurna tri sa liste
SNSD-a i jedan sa liste SDS-a. Pre-
ostali peti za sada će sačekati svoju

potvrdu. ■

Na imenovanje

Vlade Federacije

BiH još se čeka,

no u Republici

Srpskoj taj posao su

završili, pa odmah

počeli i smjenjivati

nove ministre

Žrijeb:

CIKBiH fakat
koristi pakovanje

za igračkice u
kinder-jajima

Foto: SENAD GUBELIĆ
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bili u (ili

Fanfare i zastave: Decembar
ćemo pamtiti po kandidaturi

O, kako je
lijepobiti...
tvrdoglav
Ono što je Evropa naučila od BiH
je da njeni političari ne mogu biti

tvrdoglaviji od naših. Kratka šetnja

kroz vrijeme od kraja prošlog milenija,

kada se počelo pričati o prijemu BiH
u Uniju, do 15. decembra, kad je iz

Bruxellesa opečaćena kandidatura,

pokazuje da su svi koraci rađeni
zahvaljujući padu kriterija Bruxellesa,

a ne ispunjavanju uslova u Sarajevu.

Ili Banjaluci? Mostaru? Orašiu...?

Piše ALMIR ŠARENKAPA

Došao je i taj dan, do-
bismo mi kandidat-
ski status za prijem

u članstvo EU. Na
samitu zemalja čla-

nica predsjednici i premijeri od-
lučiše da nam poklone korak na-

prijed ka članstvu. Jer zaista se
radi o poklonu. Podsjećamo, u iz-
vještaju Evropske komisije o na-
pretku BiH ka članstvu u EU po-
stavljeno je 1 4 prioriteta koje smo
kao država trebali ispuniti da bi-

smo dobili kandidatski status.
Zahvaljujući isključivo ruskoj

agresiji na Ukrajinu i sve jačem
uticaju Vladimira Putina na Bal-
kanu, prije svega preko predsjed-
nika dvije susjedne zemlje Alek-
sandra Vučića i Zorana Milano-
vića, kao i njihovih filijala u BiH
Milorada Dodika i Dragana Čo-
vića, Evropa nas je odlučila poča-
stiti. Da nije bilo rata i ovog utica-
ja, još bismo mi pričali o 14 prio-
riteta, a udaljenost od dobijanja

kandidatskog statusa mjerila bi

se svjetlosnim godinama.

Fanfare i zastave

Ako je neko zaboravio, da napo-
menemo: bh. vlasti nisu ispunile ni-
jedan od 14 postavljenih uslova. Je-
dini uslov, djelimične izmjene Iz-
bornog zakona BiH i Ustava FBiH,
ispunio je visoki predstavnik Chri-
stian Schmidt nametanjem svoje
odluke. Ostali zadaci, kao što su do-
nošenje zakona o javnim nabavka-

ma ili o sprečavanju sukoba intere-
sa, nisu bili ni na mapi, a kamoli u
proceduri usvajanja. 0 potrebi nji-
hovog usvajanja se samo govorilo,
ali dalje od toga se nije maklo.

Istovremeno, domaći političa-

ri su pokazali da su tvrdoglaviji od
Evrope. Uporno su u protekle tri go-
dine izbjegavali da ispune ove uslo-
ve, a ipak se danas hvale i međusob-

no čestitaju na dobijanju kandidat-
skog statusa.

Plašeći se da joj Rusi ne dođu

na granicu na Balkanu, Evropa je
prvo broj uslova smanjila sa 14 na

osam, a onda kad je vidjela da ni od

toga neće biti ništa, rekla je: "Hajde,

samo održite izbore i dobićete taj
status”. I tako i bi.

Kako bi sačuvala makar malo
obraza, stara gospođa Evropa je re-
kla kako nije zaboravila na 1 4 priori-
teta, ali su oni sada postali uslovi za
otvaranje pregovora. Međutim, zna-
jući naše političare, prije će biti da
će čekati da se Vučić još više okre-
ne Putinu ili da, ne daj Bože, Rusi-

ja krene denacizirati još neke drža-

ve, pa da zbog toga EU otvori prego-
vore s nama, nego što će zaista kre-

nuti u ispunjavanje postavljene do-
maće zadaće.

Zbog njih, takvih kakvi jesu, nije
isključen ni scenarij da će nekada,
za 20, 30 ili 50 godina, neki ćato u
Bruxeliesu primijetiti neku potpu-

no zaboravljenu crnu tačku na kar-
ti Evrope, da će ga to zainteresova-
ti i otkriće da je to još jedina preo-
stala država koja nije članica EU.
Saznaće da se radi o državici koja
je, po broju stanovnika, veličine
osrednjeg evropskog grada i onda

će predložiti da preboje i tu tač-
ku iz crne u plavu boju. A onda će
kod nas zasvirati fanfare, zavijori-
će se zastave i iznad Vječne vatre i u
svim gradovima, političari će pasti

u delirij od sreće, jer smo konačno
i mi postali dio evropske porodice.

A onda će kod
nas zasvirati
fanfare, zavijoriće

se zastave iznad
Vječne vatre, ali i

u svim gradovima,
političari će pasti

u delirij od sreće,

jer smo konačno
i mi postali dio

evropske porodice
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A oni uslovi. Ma na njih će do tada
zaboraviti i u Bnncellesu, a kamo-
li u BiH.

Istorijat želja za članstvom BiH u
Evropskoj uniji seže daleko u proš-

lost. Naime, još je u vrijeme vlada-
vine Alijanse za promjene, tadaš-
nji ministar vanjskih poslova Zlatko
Lagumdžija licitirao godinama kada
bismo mogli dobiti status punoprav-

nog člana ili barem kandidata. Kao
datum spominjale su se početne go-
dine 21. vijeka.

Optimisti i prognozeri

Osim Lagumdžije, bilo je u BiH

još optimista. Tako je u maju 2008.

godine, nakon povratka iz Bruxelle-

sa kada su započeti pregovori o uki-
danju viza za državljane BiH pri pu-
tovanju u zemlje članice EU, tadaš-

nji predsjedavajući Vijeća minista-

ra Nikola Špirić slavodobitno izjavio
kako bi BiH mogla do kraja te godine
podnijeti zahtjev za prijem u član-

stvo EU. Čak je te 2008. najavljivao

da bi BiH mogla dobiti kandidatski
status već tokom 2009.

Ministar vanjskih poslova u Vi-
jeću ministara na čijem čelu je bio
Špirić, Sven Alkalaj je u decem-
bru te iste godine rok za podnoše-
nje zahtjeva malo prolongirao. On
je utvrdio kako bi naša zemlja ovaj

zahtjev mogla podnijeti u prvoj po-
lovini 2009.

Gak ni nakon formalnog podno-

šenja zahtjeva 2016. nije manjkalo
optimista, a u tome je prednjačio ta-

dašnji član Predsjedništva BiH Dra-
gan Čović, koji je svake godine izjav-
ljivao kako bi BiH do kraja naredne
godine mogla dobiti kandidatski sta-

tus. Sve zvuči pomalo u stilu čuve-

ne rečenice Derecka Trottera: “Idu-
će godine u ovo doba bićemo milio-
nerf.Zarne?

Koliko su bili dobri prognoze-
ri, vidi se iz toga da je BiH tek sada
dobila kandidatski status i to više
zahvaljujući činjenici da u Ukraji-
ni bjesni rat, nego tome da su do-
maće vlasti ispunile postavljene
zadatke.

Inače, aktivnosti na prijemu BiEI

u punopravno članstvo EU poče-
le su formalno u novembru 2005,

sa početkom pregovora o sklapa-
nju Sporazuma o stabilizaciji i pri-
druživanju. Do tada je EU utvrđi-
vala okvirne politike o prijemu svih
zemalja zapadnog Balkana u svoje
okrilje. Vrijedi napomenuti da je je-
dina država koja je do sada uspje-
la iskoristiti spremnost Unije da se
proširi na zapadni Balkan po novim

pravilima bila Hrvatska, koja je sta-

tus punopravne članice stekla 2013.
godine.

Ideja o sklapanju Sporazuma o
stabilizaciji i pridruživanju sa sva-
kom od zemalja zapadnog Balkana,
kao modela za brže sricanje član-
stva u evropskoj porodici, nastala

je još 1999. Ona je potvrđena i do-

rađena na samrtima EU u Zagrebu
2000. i Solunu 2003. Prvobitna ide-
ja je bila da se intenziviranjem sa-
radnje sa zemljama zapadnog Bal-

kana i uvođenjem evropskih pravila
igre u njihovo funkcionisanje ubrza
proces dobijanja punopravnog čla-

na. Čak je bilo zamišljeno da drža-

ve aspiranti u roku od šest do sedam

godina nakon potpisivanja SSP-a

postanu punopravne članice. Ono
na šta EU očito nije računala je da se
svi političari u ovom regionu dekla-

rativno zalažu za prijem, ali nisu baš
hitri kada treba provesti ono što EU

traži, a to je, prije svega, donošenje i
provedba zakona koji važe u zemlja-

ma članicama.
Napokon, spomenute 2005. po-

čeli su pregovori o sklapanju SSP-a.
Vrijedi spomenuti i da je godinu ra-
nije EU usvojila dokument Evropsko
partnerstvo za BiH u kojem su pre-
cizno deftnisani kratkoročni i sred-

njoročni ciljevi koje bi BiH trebala
dostići u roloi od tri do četiri godine
da bi ostvarila napredak na puni ka
EU. Ovaj dokument je EU usvajala
svake godine. Porazno je što se zna-
čajan broj prioriteta koji su brzo tre-

bali biti ostvareni, ponavljao iz godi-

ne u godinu.
Nakon dvije godine pregovara-

nja, u toku kojih je EU tražila pro-
vođenje mnogih reformi, kao što je
usvajanje zakona o PDV-u ili obje-
dinjavanje carina na teritoriji cije-

le BiH..., Sporazum je konačno pa-
rafiran u decembru 2007. Među-
tim, na njegovo potpisivanje se mo-
ralo čekati više od pola godine, jer
neke od ključnih traženih reformi,
koje su nam postavljene u zadatak,
nisu provedene. Nakon mnogo na-
duravanja, ali i reduciranja liste za-
dataka, Sporazum je potpisan u julu

2008.

Pašta

Međutim, iako je potpisan, na
njegovo stupanje na snagu se mo-
ralo čekati još punih sedam godi-

na. Naime, EU je smatrala da BiH

ne zadovoljava kriterije za početak
primjene ovog sporazuma. Do tada
je na snazi bio takozvani Privreme-
ni sporazum.

Najznačajnija stvar koju je trebao
donijeti SSP je zapravo bescarinski

promet robe između BiH i zemalja
EU. S obzirom na to da BiH najve-
ći dio robne razmjene, osim sa naj-
bližim susjedima, obavlja sa zemlja-
ma članicama EU, ovaj sporazum je
trebao dovesti do bržeg razvoja pri-
vrede. Međutim, ono što je EU tra-

žila, posebno u oblasti izvoza pre-
hrambenih proizvoda, za BiH je bilo

nezamislivo.
EU je tiažila da BiH bude država.

Tačnije, traženo je da institucije BiH,
a ne nikakvi entiteti, kantoni, opći-
ne, mjesne zajednice, budu partne-
ri i garanti kvaliteta. Tražili su jedin-
stvene zakone na nivou države i in-

stitucije koje će provoditi te zakone.

Na jedvite jade formirane su agen-
cije poput IJreda za veterinarstvo ili
Ureda za fitosanitamu zaštitu.

Vijeće EU: Ugledan
skup na kojem su uz
Charlesa Michela,

između ostalih, i

Italijanka Giorgia
Meloni ili Mađar
Viktor Orban

Foto OLIVIER nosi. RT/KPA

O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Dani 30.12.2022 
petakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

Stranica: 24

Površina: 1.395 cm2 2 / 3

Dani 30.12.2022 
petakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

Stranica: 24

Površina: 1.395 cm2

28



Osim tog, SSP-om je predviđeno i

formiranje tijela za saradnju, odno-

sno Vijeća za stabilizaciju i pridruži-

vanje, Odbora za stabilizaciju i pri-

druživanje, te Parlamentarnog od-

bora za stabilizaciju i pridruživanje.

Zadatak ovih tijela je da prate pro-
vedbu SSP-a, te da uočavaju pro-
bleme koji usporavaju tu provedbu

kako bi se oni što prije riješili. Ova

tijela bila bi sačinjena od predstav-

nika Evropske komisije i Vijeća mi-

nistara BiH, odnosno od delegacija

Evropskog parlamenta i PSBiH.
Problem je bio što su predstav-

nici RS-a godinama insistirali da u
ime BiH u ovim tijelima budu pred-

stavnici svih nivoa vlasti. To bi zna-
čilo da o svakom pitanju o kojem se
bude raspravljalo, u ime BiH prego-

vara po 14 predstavnika (država, dva

entiteta, Brčko distrikti 10 kantona).

Besmislenost ovakvog zahtjeva

iz EU su pokušali ilustrovati primje-

rom da u ova tijela, osim predstav-
nika EU, uđu i predstavnici svake od

zemalja članica.

Zamislite sad situaciju da se na
jednom sastanku razgovara o de-

setak različitih pitanja. Za svako od
njih iz BiH dođe po 14 predstavni-
ka, a iz EU po njih 28, a nakon ula-

ska Hrvatske i po 29 (EU plus svaka

država članica). Za sastanke bi mo-
rali iznajmljivati stadione, a ne kon-

ferencijske sale.
Što je najtragičnije (u principu

je smiješno, ali s obzirom na to da

se radi o ozbiljnim, pa čak i životno

važnim stvarima, teško da nas ova-
kvo ponašanje može nasmijati), iz

BiH, tačnije, iz RS-a stizali su odgo-
vori u stilu: "Pa šta, ako želite, uvr-
stite i vi predstavnike svake države

članice”.
Kada su u EU shvatili da tvrdogla-

vost bh. političara ipak nema grani-

cu, ponudili su kompromisno rješe-
nje, a to je da se tijela oforme po za-
mišljenom modelu, a da BiH unutar

sebe usaglasi stavove o svakom pi-
tanju, tako da njeni predstavnici za-
stupaju interese i mišljenja svih ni-

voa vlasti. Kada je dogovoren takav

model funkcionisanja, u junu 2015.

SSP je stupio na snagu.

Slanje odgovora

Paralelno sa ispunjavanjem uslo-

va za početak primjene SSP-a, trajali
su pregovori o dobij anju bezviznog
režima za državljane BiH. Osnov-

ni uslovi, zbog čijeg ispunjavanja

su pregovori trajali dvije godine, od

2008. do 2010, bili su da BiH kontro-

li še svoju granicu, kao i strance koji
dolaze. Tražilo se potpisivanje spo-

razuma o izručenju stranih držav-

ljana, formiranje Direkcije za koor-
dinaciju policijskih tijela, Agencije

za borbu protiv korupcije i slično.

Tek kada smo ispunili sve te uslove,
Evropa nam je ukinula vize.

A onda 2016. dolazi vrijeme naj-
većeg iskoraka, ali zasigurno i jed-

nog od najvećih blamova na evrop-
skom putu BiH. U našoj zemlji je do-

nesena odluka da BiH zvanično pre-
da aplikaciju za članstvo u EU. Taj

zahtjev je u ime BiH predao tadašnji
predsjedavajući Predsjedništva BiH

Dragan Čović.

Evropska tijela su desetak mje-

seci razmatrala našu aplikaciju, da

bi u decembru iste godine dostavi-

la Upitnik sa 3.242 pitanja. Da pod-

sjetimo, radi se o tehničkoj stvari, jer

svaka država koja traži članstvo u EU

beba dostaviti pojašnjenja o načinu

kako je ustrojena i kako funkcioni-

še. Potrebno je dostaviti zakone, na-

čin funkcionisanja institucija, stahis

presuda domaćih i međunarodnih

sudova koje treba provesti, ustroj
obrazovanja, ekonomije... U princi-

pu, ovaj zadatak se može ispuniti za
nekoliko mjeseci.

Bh. vlastima je trebalo 14 mjese-

ci. Najvažniji razlog za ovakvo odu-
govlačenje bilo je to što je RS više od

pola godine odbijao dati ijedan od-

govor koji je od njega tražen.

Tako je nastao famozni Mehani-

zam koordinacije. Ni njegovo formi-

ranje nije teklo glatko. Vlash iz RS-a

su tražile da u njega uđu predstav-
nici entiteta, a onda su se u HDZ-u
sjetili da bi u Mehanizmu koordina-

cije trebali biti i predstavnici kanto-

na. Nisu vrijedila ubjeđivanja da su,

ako već nastoje zaštititi hrvatski na
rod, njegovi predstavnici ravnoprav-

no zastupljeni i na nivou FBiH.

Tako smo dobili tijelo u kojem

bilo koji kanton može zaustaviti bilo
koji korak BiH na putu ka članstvu

u EU. Doduše, o ovom mehanizmu,

ako ga se iko još sjeća, govorilo se
samo dok nismo poslali odgovore
na dodatna pitanja koja nam je po-
stavila Evropska komisija. Nakon

toga, čak i ako još djeluje, u javnosti

je odavno pao u zaborav.
Četiri mjeseca nakon što smo do-

stavili odgovore na pivobitni upit-

nik, u junu 2018. Evropska komisi-

ja nam je dostavila dodatna 653 pi-

tanja. To je uobičajeni postupak u
ovom dijelu procedure prijema. U

dodatnim pitanjima traže sc odre-

đene dopune, dodatna pojašnjenja,
navođenje izmjena u zakonodav-

stvu ako je do njih došlo i slično.

Čak po broju dobijenih dodatnih

pitanja nismo odskakali ud ostalih

zemalja u regionu, jer su i ostale ze-
mlje, kao i mi, dobile oko 20 posto
dodatnih pitanja u odnosu na prvo-
bitni upitnik. Ono po čemu smo bili

jedinstveni je da BiH nije odgovori-

la na više od 20 pitanja iz dodatnog
upitnika.

Najveći broj njih odnosio se na
provedbu 13 presuda Ustavnog
suda BiH, a rečenica koju smo po-
slali glasila je: "Nismo u mogućno-

sti u ovom trenutku dostaviti odgo-
vor na ovo pitanje zbog nedostatka

sveobuhvatnih informacija"!?

Tromjesečni rok

Isti odgovor poslan je i u vezi s
određenim problemima u domenu

regionalne saradnje, ali, što je po-
sebno porazni, i u domenu obrazo-

vanja i kulhire. U Evropskoj komisiji

se nisu mogli čudom načuditi kako

nismo bili u stanju odgovoriti na pi-

tanje kao što je kakva je nadležnost
pedagoških zavoda u BiH.

Kako bi nas ubrzali, iz Evrope su
nam postavili rok od tri mjeseca za
dostavljanje odgovora na dodatna

pitanja, koji je isticao u septembru

2018. Odgovori su u Bruxelles posla-

ni tek u febmaru 2019.
Najesen iste godine, Evropska ko-

misija sačinjava novi izvještaj o na-
pretku BiH ka EU. Ono što ovaj iz-

vještaj izdvaja od prethodnih je što

je navedeno 14 vrlo preciznih zada-
taka koje beba ispuniti da bismo do-

bili kandidatski status. Među njima

su izmjene Izbornog zakona i Usta-

va BiH, usvajanje antikompcionih
zakona kao što su oni o javnim na-
bavkama, o sprečavanju sukoba in-

teresa i drugi.
Na kraju su opet u EU odustali

od toga da istraju na svojim zahtje-

vima. Visoki predstavnik Christian
Schmidt je nametnuo izmjene Iz-
bornog zakona, a od domaćih po-
litičara je traženo da se provedu iz-

bori. Srećom, toliko su bili u stanju
da urade, i dobili smo toliko čeka-

ni i najavljivani kandidatski status. ■

Zamislite situaciju

da se na jednom

sastanku razgovara

o desetak različitih
pitanja. Za svako

od njih iz BiH dođe

po 14 predstavnika,

a iz EU po njih 29.
Za sastanke bi

morali iznajmljivati

stadione

Iz arhiva: I oni su bili

mladi kad su počeli
licitirati datumima

Čak po broju

dobijenih dodatnih
pitanja nismo
odskakali od
ostalih zemalja

u regionu, jer su i
ostale zemlje, kao
i mi, dobile oko 20
posto dodatnih
pitanja u odnosu na
prvobitni upitnik
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Esport ili elektronski sport, najjednostavnije rečeno, jeste forma takmičenja u videoigrama
koje su u posljednjih 20 godina doživjele nevjerovatan uspon, kako u tržišnoj vrijednosti
unutar industrije tako i u popularnosti. Kako nam pojašnjavaju odlični poznavaoci prilika
ovog sporta u Bosni i Hercegovini, u početku takmičenja u videoigrama su bili samo jedan
od metoda marketinga određenog naslova igre. Kompanije bi, na većim konvencijama i
eventima, organizovale izazove ili takmičenja za posjetioce unutar svoje videoigre. Međutim,
takvi događaji su ubrzo počeli da prikupljaju sve veću pažnju i uskoro su postali glavna
atrakcjja na takvim dešavanjima. Danas je esport poprimio dosta veću dimenziju te on
ustvari podrazumijeva skup videoigara koje mjesečno imaju više miliona aktivnih igrača

H koji je skoro u potpunosti smješten
u privatnom sektoru te da ga je, za
razliku od tradicionalnih sportova,
teško definisati, a još teže struktu-
ralno objasniti. Prema njegovim ri-
ječima, tradicionalni sportovi kao

što su fudbal ili košarka imaju ja-

sno postavljenu strukturu od glo-
balnog do najnižeg nivoa. U okvi-
ru te strukture formirani su krovni
savezi i asocijacije kao što su UEFA,
FIFA ili FIBA koje imaju legitimitet

za organizaciju najvećih takmiče-
nja i bez kojih je skoro nemoguće
organizovati veće takmičenje u tim
sportovima. Međutim, treba istaći da
UEFA ili FIFA nisu vlasnici fudbala
kao sporta iako uređuju pravila po

Elsin Uzunović, Connect Arena
Head of esports i državni prvak u
League of Legendsu, za magazin Start
BiH navodi kako je esport segment

piSE.ZdravkoĆiipovfc zdravkorttartbili.ba

Industrija u usponu koja vrijedi milijarde, a teško je definisati

Igrice i elektronski sport
odavno nisu samo hobi

O
va

j d
ok

um
en

t s
lu

ži
 s

am
o 

za
 in

te
rn

u 
up

ot
re

bu
. R

ed
is

tri
bu

ci
ja

 i 
ko

pi
ra

nj
e 

be
z 

sa
gl

as
no

st
i v

la
sn

ik
a 

au
to

rs
ki

h 
pr

av
a 

su
 z

ab
ra

nj
en

i!

Start 30.12.2022 
petakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg:

Stranica: 40

Površina: 2.095 cm2 1 / 4

Start 30.12.2022 
petakDržava: Bosna i Hercegovina

Doseg: Indeks

Stranica: 40

Površina: 2.095 cm2

30



kojem se najveća takmičenja pod nji-
hovim pokroviteljstvom organizuju.

- Situacija sa esportom je dosta

drugačija. Videoigre koje se sma-

traju esportom su napravljene i u

vlasništvu su privatnih kompanija
koje su ih napravile. Svjetski gigan-
ti kao što su Tencent, EA Sports,
VALVE ili Epic Games imaj u pot-
punu kontrolu i vlasništvo nad es-

port naslovima kao što su League
of Legends, Counter strike glo-
bal offensive, Fortnite ili FIFA
2022. Svaka od ovih kompanija
ulaže enormna sredstva u razvoj
svog proizvoda kao pravog spor-
ta kako kroz organizaciju velikih

takmičenja tako i kroz razvoj sa-

mog proizvoda - ističe Uzunović.
On potom navodi da se o espor-

tu može reći da se radi o multidis-

ciplinarnom sportu u nekoliko žan-
rova (MOBA, FPS, Sports, RTS i
slični) koji se konstantno mijenja
(kroz update, patcheve i ostale pro-
mjene unutar same igre), a da pri-

tom nije ograničen broj videoigara
koje se mogu tretirati kao esport te

pojedine igre koje su stare i više od
1 5 godina i dalje imaju izuzetno po-
pularnu esport scenu sa velikim na-

gradnim fondovima.

- Kada govorimo o državi i ulo-

zi države u esportu svakako da go-
vorimo o legislativnom prepozna-
vanju svih segmenata esporta, ali
i industrije videoigara kao takve.

BiH skoro niti u jednom segmen-
tu ne tretira esport, što uveliko ote-

žava formiranje profesionalnih
esport ekipa kao što su to uradi-
li Schalke 04 esport, Galatasarav
esport, Crvena zvezda esports ili
Partizan esports zbog nemoguć-
nosti sklapanja ugovora sa profe-
sionalnim igračima jer kao takvi

nisu definisani u našem pravnom
sistemu - pojašnjava naš sagovornik.

MINISTAR PRIVREDE
KS PREPOZNAO ZNAČAJ

INDUSTRIJE ESPORTA

Direktorica Connect Arene Matea
Alikadić za magazin Start BiH kaže
kako su u prethodnom periodu po-
krenuli niz projekata kojim nasto-

je da ovaj jedinstveni svijet pribli-
že široj publici. Tu posebno ističe
Loading festival, koji se održao 17.
septembra 2022. u Domu mladih

u Sarajevu, gdje su okupili najve-
će influensere i gejmere iz BiH u je-

dinstvenom ambijentu u kojem su

svi posjetioci mogli da se takmiče i
uživaju u nizu aktivnosti koje su za

njih pripremili.

gejming ligu, jedinstveno regional-
no takmičenje namijenjeno kompa-
nijama gdje smo uprve četiri sezone

okupili preko 500 uposlenih iz cije-
le regije. Također, vrijedi spomenuti
da smo prvi put ikada napravili gej-
ming selo na sajmu privrede uz po-
kroviteljstvo Ministarstva privrede
KS, gdje smo spojili tradicionalnu

privredu sa novim tehnologijama
i gdje smo bili domaćini panel dis-

kusije na temu Gejming industri-

ja kao grana privrede u Kantonu

Sarajevo. Veoma je važno što je mi-
nistar prepoznao značaj ove indu-
strije. Postoji i niz drugih aktivno-

sti i stvari koje radimo, a posebno
bih naglasila i da smo zajedno sa

jedno domaćom IT kompanijom
Ankora napravili prvu profesio-
nalnu League of Legends ekipu u

BiH koja će učestvovati u 12. se-

zoni najvećeg regionalnog takmi-

čenj a Esports Balkan League i bo-

riti se za nagradni fond od 40.000
KM - navodi Alikadić.

Također bih istakla našu Biznis

Uzunović dodaje kako, osim po-
menutih, postoje i takmičenja kao
što su Dota International koji je

2021. godine imao nagradni fond 5

\r - -

H

Otpor roditelja u dobrom duhu, ali i neznanju

S obzirom da se es- dešavaudobromduhu, tehnologije i razvoj no-

port dešava na ekrani- ali i neznanju. Naravno vihmegapopulamihna-
ma razumljiva jezabri- da prekomjerena kon- slova iz godine u godi-
nutost roditelja koje ne zumacija bilo čega ima nuokupirajupažnjusve
oduševljava ideja da im negativne posljedice na većeg broja djece irodi-
djeca previše „bulje u svenas,nesamonadje- telji moraju shvatiti da
ekrane". cu, ali smatramo da su se to jednostavno neće

- Otpor roditelja sva- u kontrolisanom okru- promijeniti i da trebaju
kako da postoji, ali tre- ženju videoigre najza- prilagoditi svoj pristup

bamo razumijeti da se bavniji vid provođenja kada je riječ o ovom pi-

u većini slučajeva on vremena.Rastiprocvat tanju -smatra Alikadić.
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od nevjerovatnih 40 miiiona dolara
ili League of legends worlds koji je
imao preko milijardu gledanih sati
(watchtime).

- Trenutno najpopularniji es-

port naslovi na svijetu su: League
of Legends, Counter strike glo-
bal offensive, DOTA 2, Fortnite,
Ovenvatch i mnogi drugi. Svaka od
ovih igara ima ugrađen bodovni si-
stem koji vas rangira na ljestvicu i u
posebne divizije. Najbolji igrači se

po pravilu nalaze u najvećoj divizi-
ji svake igre i najčešće su oni upra-
vo ti koji formiraju ekipe, prijav-
ljuju se na turnire koji su otvoreni
za sve i osvajaju medalje i vrijedne

Ni sportske
ikone nisu
imune na esport

Pored činjenice daesport uživa ve-
liku popularnost među sportistima,
neki od njih su u esportu vidjeli i po-
slovnu priliku.

- Zvijezde kao što su Zlatan
Ibrahimović, Michael Jordan, Steph
Curry i mnogi drugi su uložili jako
puno sredstava u esport i to im se
višestruko isplatilo. Devet od 1 0
Korejaca svih uzrasta zna koje Faker,
najpopularniji League of Legends
igrač na svijetu, a ova igra je ujed-
no! nacionalni sport Južne Koreje.
Rođaci Nikola i Nemanja Kovač, iz
Brčkog, trenutno igraju za najveću
CSGO esport ekipu na svijetu G2
i već godinama nose grb Bosne i
Hercegovine na svojim dresovima.
Hrvatska League of Legends legen-
da Luka„Perkz" Perković je prošle
godine ostvario nevjerovatni tran-
sfer u iznosu od 1 1 ,75 miiiona USD
prešavši u Američki NA LC5 - ilustru-
jeUzunović

nagrade nakon čega budu skautani
odstrane agenata koji radezapro-
fesionalne ekipe čime im se otvara
mogućnost učešća u ekskluzivnim
zatvorenim takmičenjima najvišeg
nivoa - pojašnjava Uzunović.

DANAŠNJI DIREKTORI IT
KOMPANIJA SU NEKADAŠNJA

DJECA GEJMERI

Prema podacima Fortune Business
Insightsa, tržište esport industrije proš-
le godine je procijenjeno na 1 ,22 mi-
lijarde dolara, dok se ove godine oče-
kuje 1,44 milijarde. Prema analizama,
već na kraj u ove decenije tržište će vri-
jediti 5,5 milijardi dolara. Međutim,
ako govorimo o cjelokupnoj gejming
industrij i ona je već ove godine dosti-
gla nevjerovatnih 1 50 milijardi dolara.

Naši sagovornici navode kako se u
velikim kompanijama / grupacijama
budžeti prave van BiH te da nama

ostaju samo mrvice te je stoga vrlo
teško pronaći sponzore za ozbiljna
takmičenja.

- Susjedne zemlje su razvijenije u
tom pogledu i veći dio ide upravo
njima. Ali ako se vratimo unazad
dvije godine kada se kod nas baš
nije ništa dešavalo ne možemo biti
nezadovoljni ni odzivom sponzora
u ovom trenutku. Mi smo u pro-
tekle dvije godine obavili više od
400 sastanaka sa različitim pro-
filima ljudi, neki nas još uvijek i

ne razumiju, ali mi smo strpljivi.
Posebno me raduje činjenica da
brendovi koji su poznati kod nas
kao jači na globalnoj sceni uveli-
ko podržavaju esport, neki ima-
ju i svoja takmičenja ili timove.
Vodeći se time, sigurna sam da će
u naredne dvije godine i kod nas
situacija biti puno bolja. Kada pri-
čamo o privatnim kompanijama,
pogotovo iz IT sektora, tu nema-
mo problema jer su većinom di-
rektori ,,djeca“ koja su prije više
godina ušla u svijet gejminga i es-

porta pa onda itekako razumiju
o čemu pričamo i koje benefite

mogu imati - kaže Alikadić.
Iako postoje određene tendencije

Gejmeri uskoro na Olimpijadi?

Već dugo vremena strukturalnu prirodu da će naslovi biti ogra-
postoje spekulacije da esport naslova pred- ničeni na one naslove
bi esport mogao posta- stavljaju određenu pre- koji simuliraju stvarne
ti olimpijski. preku. Najnovije infor- sportove i da se neće ta-

-Da,postojivećdugo macije govore da će kmičiti u tradicionalnim
vremena priča o tome, esport imati svoje mje- esportovima koji su in-
međutim već nave- sto na predstojećim spirisani likovima izfan-
deni razlozi vezani za olimpijskim igrama, ali tazije- kaže Alikadić.
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Najpopularniji naslovi

Trenutni najpopular- čak i stotine miliona ak- je, naprimjer, nakon
niji naslovi na svijetu tivnih korisnika. Svjetskog prvenstva
su LeagueofLegends, -Tradicionalni spor- u Kataru narasla zain-
CSGO, Fortnite, Call of tovi sa druge stra- teresovanost za FIFA
Duty, FIFA, Minecraft i ne sigurno promo- 2023. igricom koja je

mnogi drugi. Svaki od višu esportove koji najvjernija simulacija
ovih naslova mjesečno su konkretnije veza- fudbala u Svijetu - ot-

broji vise desetina, a neki ni za taj sport. Tako kriva nam Uzunovič.

domaćih takmičara je upravo
naš sagovornik.

-Ja lično sam imao privilegiju
i zadovoljstvo da zajedno sa svo-

jom ekipom igram najveća takmi-
čenja u BiH još od 2015. godine,
kada smo se prvi put sastali na RIP
LAN Partyju u Zenici gdje smo
osvojili prvo mjesto i prvu nagra-
du kao ekipa. Nakon toga smo se
prijavljivali na svako takmičenje

nekom višem nivou je potrebna
infrastruktura i ulaganje u domaći
talenat te sam ubrzo i na „svojoj

koži osjetio“ razliku u takmiče-

nju protiv prvaka drugih zema-
lja - kaže Uzunović.

Alikadić dodaje kako je glavna koč-
nica za razvoj ovog sporta u BiH, po-
red očiglednog manjka finansijske i
legislativne podrške javnog sektora,
i nedostatak svijesti o važnosti es-

porta kao takvog. Prema njenim ri-
ječima, BiH kao društvo uvijek ka-
sni pa očekuje da će se istinski bum
oko esporta desiti za dvije godine,
odnosno čim ljudi koji donose od-
luku budu vidjeli benefite koje ova
industrija donosi.

U međuvremenu će se i dalje sami
snalaziti.

- U BiH postoji niz igraona i,
kako bi naši ljudi rekli, sokera-

na, a to su ustvari mjesta gdje
ljudi mogu uživati u videoigra-
ma na konzolama i računarima.

Međutim, smatram da smo mi,

Connect Arena, jedini esport sta-

dion u BiH, što znači da je naš
pristup potpuno drugačiji jer fo-
kus našeg djelovanja nije ogra-
ničen na prosto pružanje uslu-

ge iznajmljivanja računara, već

na projektima i organizaciji ve-

likih takmičenja i evenata sa fo-
kusom na gejming i esport. Naš

plan i cilj je formiranje velikog
centra koji će biti centralno mje-

sto za sve buduće esport organi-
zacije u BiH, ali i šire - navodi
Alikadić. ■

koje je bilo organizovano u BiH,
a naši napori su kulminirali osva-

janjem državnog prvenstva 2020.
čime smo postali i ostali državni

pjvaci. Red Buli je također orga-
nizovao niz esport takmičenja sa

jedinstvenim pravilima, a imao
sam zadovoljstvo da se takmičim

na Red Buli Solo Q takmičenju
koje sam osvojio i dobio prili-
ku da predstavljam BiH protiv
prvaka drugih zemalja. Uprkos
svim željama, za takmičenje na

da se formira bh. reprezentacija za
pojedine naslove, naši sagovorni-
ci priznaju kako to ide dosta sporo
i tromo pa sc više radi o izuzecima
nego o pravilu. Ipak, dodaju kako

imaju saznanja da postoje određeni
napori krovnih institucija kao što su

FIBA i UEFA da nacionalni savezi
formiraju reprezentacije i za esport

pandane popularnih sportova (FIFA

i NBA2k), ali za sada su ti pokuša-
ji imali ograničen uspjeh.

U PLANU VELIKI
GEJMING CENTAR

edan od uspješnih
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Zapisi između ratova (144)

SRPSKA RATNA VARKA:
KRAVA KAO ŽIVI ŠTIT

Srbi su raspalili sa svim što su imali prema našim položajima.
Morao sam mijenjati pozicije i s raznih mjesta otvarati vatru

da pomisle kako nas je mnogo više. Hamzaje nosao svoj
mitraljez čas lijevo, čas desno i pucao s različitih pozicija.

Piše: Amir HASANOVIĆ

Detonacije su odjekivale dok smo
se kamionom vozili prema Uli-
cama. Dobili smo komandu da
se uputimo lijevo prema malom

seocetu koje se vezalo na ovo naselje; dva

reda niskih prizemnih kuća sa salašima i

pomoćnim objektima. Meni se ovo mje-

sto nije nimalo sviđalo. Bilo je vlažno,
tmurno i zlokobno.

Došli smo ujutro, oko 10:30. Sa svo-
jom grupom smjestio sam se uz potok, sa
sjeverne strane ceste. Kuća, koju smo prvu
zauzeli, bila je nabrzinu ostavljena. Svud

okolo ležale su životinjske lešine. Dobili
smo naredbu da se preživjela stoka oslo-
bodi kako bi mogla piti vodu. S komandi-
rom Safetom obišao sam položaje. Odredio
je način odbrane i perimetre za artiljerijsko
djelovanje. Nekoliko minuta poslije, Muaz

s minobacača tražio je tačan naziv mjesta u
kojem smo se nalazili - niko od nas to nije

znao reći. Grohotom su se zasmijali kad mu
je Hamza odgovorio: “Tuci prema Ulicama,
al’ podbaci za polovinu.” Fikret je, smijući

se, dodao: “Neka tuče prema Brčkom i nek’
podbaci malo više od polovine.”

U tom šaljivom raspoloženju smo ih
i ostavili. Mi smo uzeli desnu stranu ce-
ste. Postavili smo mrtvu stražu i posebno
osigurali prilaz s istoka, na mjestu gdje
je tekao potok, idealan za prikradanje
jer je dolazio iz šume. U potok smo uba-
cili olupine ftće i Renaulta 4, te uz njih
privezali nekoliko konzervi i osigurali
prostor poteznim minama. Zadaća čete i
voda iz Srebrenika, koji nam je bio pri-
dodat s minobacačlijama, bila je da s naša
42 vojnika, u smjenama od po šest sati,
držimo sjeverni dio ove linije razgraniče-
nja. Značaj tih položaja bio je golem jer,

ako bi Srbi uzeli ovaj dio linije, otvorio
bi im se put ka daljem zauzimanju naše
teritorije, izbili bi nam kompletan desni
bok 108. brčanske brigade.

Javili su da se dolje, na Rijekama,
Omerbegovači i Dizdaruši, vode žestoke

borbe, ali da naši momci nisu uzmakli ni
metar. Čuli smo to i po jakim detonacijama
i puščanoj vatri koja je kao iz kotla do-
lazila do nas. Srbi su i ovdje u jutarnjim
satima vršili pokrete, dopremali vozili-
ma opremu, činilo se da se spremaju za
veliki napad.

Nas osam krenulo je po kiši okolnim,
težim i blatnjavim putem uspinjući se
malom uzvisinom na lijevoj strani sela.
Nije to bila velika uzvisina, ali i odavde

smo bili na visini krovova kuća i ima-
li dobar pregled cijelog terena. Na rubu
šume rasporedili smo se skupa s ostatkom
voda iz Srebrenika. Postavili smo se na

svakih petnaest metara, zalegli uz veli-
ka stabla, uz strogu zabranu bilo kakvog
komuniciranja.

Noć je bila jezovita, nimalo prijatna
za držanje straže, maglovita i bez mjese-

čine. Nešto iza devet sati počelo se nizbr-
do primicati svjetlo. Kada se primaklo na
nekih 150 metara, već su se čuli lomljenje
šikare i sitan žamor. Po ranijem dogovoru,
nismo reagirali sve do ugovorenog znaka.
Kada su se približili na tridesetak metara,

neko je bacio bombu, što je bio signal za
otvaranje vatre. Salva metaka poletjela je

kroz šiblje šikare prema četnicima. Oni su
odgovorili. Meci su zviždali na sve strane.

Bila je to teška situacija jer nismo imali
nikakav zaklon. Četnici su pucali prema
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nama, a imali su mnogo svjetleće munici-
je, što je otkrilo u potpunosti naš položaj.

Zatreštao je i naš mitraljez na rubu šume
i poklopio teškim rafalima cijelu šika-

ru. Kako je pucnjava jenjavala, čuli smo
jauke gore ispred nas. Uskoro je utihnulo

uz pokoji sporadični rafal.

Odbili smo napad. Uprkos uspjehu,

nismo baš bili u dobroj situaciji. Srbi su
raspalili sa svim što su imali prema našim
položajima. Morao sam mijenjati pozicije

i s raznih mjesta otvarati vatru da pomisle

kako nas je mnogo više. Hamza je nosao
svoj mitraljez čas lijevo, čas desno i pucao

s različitih pozicija. Municije smo doduše

imali dovoljno, ali obaveza svakog bila je

da ju racionalno koristimo. Niko od nas

nije znao na šta će izaći ovi napadi, kad

će i ko će nam doći u ispomoć.

Granate su pale na naše položaje, njih

pet ili šest. Nakon toga, poklopila nas je

salva minobacačkih projektila. Stisnuo

sam se uz neku bukvu. S moje lijeve stra-

ne bili su Mirza i Senad. Svakog momen-
ta očekivao sam da minobacačka granata

padne pred nas.
Safet je preko motorole tražio pomoć

jer se, po svemu što se događalo, moglo
zaključiti da nas dvadesetak vodimo okršaj

s borbenom grupom jačine čete. Po mom
mišljenju, oni su imali domaće vođe, čim

su tako dobro poznavali teren.

Žestoka pucnjava ponovo se ogradila

na sve strane. Neko od naših je zajaukao.

“Suad je ranjen, daj nekog da ga izvuče
dolje ispod nas”, viknu Hamza. Meci su
pogađali u bukve i trgali komade drveta

koje je letjelo na sve strane. U jednom mo-
mentu nešto me je udarilo u čelo. Nisam

znao o kakvom se predmetu radi, ali jako

me zaboljelo. Osjetio sam vrelinu krv i koja

mi je išla niz lice. Nekoliko bombi palo

je blizu nas, detonacija me je zaglušila. U

onom mraku vidio sam siluete i s moje

lijeve i s desne strane. Primijetio sam da

je sada više ljudi oko nas. Pucnjava je bila
još jača i zaglušujuća. Hamzin mitraljez

sjekao je sve pred sobom.

Odjednom, ponovo kao na komandu,

sve utihnu. U ušima mi je zujalo. Nekoliko

vojnika dođe do nas, bili su to momci iz
108. brigade. U posljednjem su momentu

stigli u ispomoć.

Razvukli smo se prema potoku i poja-

čali naše položaje. Safet mije previo glavu.
Veći komad drveta udario me je po čelu i

napravio malu posjekotinu, ali sam onako

zagrijan mnogo krvario.
Dolje, iz sela, došlo je još momaka

da popune naše položaje. Poprilično je

mnogo vremena prošlo a ni metak prema

nama nije bio ispaljen s četničke strane.

Više nismo čuli ni one jauke koji su rani-

je do nas dopirali kroz šikaru. Uskoro je

počelo svitati. Mogli smo vidjeti da one
male šikare, koja je prije nekoliko sati

bila ispred nas, gotovo i nema. Sve gra-
nje bilo je pokošeno mecima, ležalo je na
zemlji iz koje su virili samo bijeli vrhovi

odsječenog granja.
Uskoro je potpuno svanulo i razdanilo

se. Sada smo u potpunosti vidjeli rezul-

tat sinoćnje borbe. Bukve su bile gotovo

bez kore i potpuno oguljene od metaka u

visinu od metar i po. Granje ispred nas,

šiblje, sve je bilo satrto.

Svi smo mislili da će četnici ponovo
krenuti u još jedan napad na naše polo-

žaje. Srećom, novi napad nije se dogodio.

Brzo smo sabrali desetak ljudi da krene-

mo naprijed i izvidimo situaciju.

Odmah iza šikare naišli smo na ne-
stvarnu sliku. Na sve strane razbacana

vojna oprema. Našli smo nekoliko pušaka

i mitraljez M53 s redenikom. Svuda nao-
kolo bilo je krvi i neupotrijebljenih, do-

pola razmotanih zavoja. Četnici su očito

pokušavali pomoći svojim ranjenicima.

Dalo se iz svega ustanoviti da su imali

priličnih gubitaka, ali i da su pokušali

primijeniti zanimljivu ratnu varku. Dolje,

na samom ulazu u šikaru, ležala je velika

crno-bijela krava sva izrešetana mecima.

Na kravlji rog bili su stavili upaljenu ba-

teriju, a kravu su tjerali ispred sebe pravo

prema nama. Htjeli su nas tako navesti

da prije vremena otvorimo vatru. Ispo-

stavilo se, na kraju, da su ovu svoju ideju

debelo platili.

Mi smo se vratili na svoje položaje i

počeli se kako-tako ukopavati u ovoj šu-

mici. Dolje, desno od nas, čule su se jake

detonacije. Kišica je ponovo počela. Do-

lazio je još jedan neizvjestan ratni dan za

sve nas. ■

Dolje, na samom ulazu

u šikaru, ležala je velika

crno-bijela krava sva

izrešetana mecima. Na

kravlji rog bili su stavili

upaljenu bateriju, a kravu

su tjerali ispred sebe pravo

prema nama. Htjeli su

nas tako navesti da prije

vremena otvorimo vatru.

Ispostavilo se, na kraju, da

su ovu svoju ideju debelo

platili.
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U BIHAĆU ZASJEDALO VIJEĆE ZA PRAĆENJE REALIZACIJE CILJEVA ODRŽIVOG
RAZVOJA U BOSNI I HERCEGOVINI

Prezentiran Okvir za implementaciju ciljeva
održivog razvoja

Vijeće je, uz podršku Ujedinjenih nacija u Bosni i Hercegovini, pokrenulo niz aktivnosti na promociji
značaja Agende 2030, te obaveza i benefita koji proističu za vlade u BiH, lokalne zajednice, poslovnu i

akademsku zajednicu, nevladine organizacije kao i pojedince

U prostorijama Gra-

dske vijećnice u Bi-

haću održan je sas-

tanak Vijeća za praćenje rea-

lizacije ciljeva održivog
razvoja u Bosni i Hercego-

vini na kojem su prisustvo-

vali članovi Vijeća, predsje-

davajući Vijeća za praćenje

SDG u BiH, ambasador

Miloš Priča MIP BiH, zaje-

dno sa predstavnicima gra-
dova i općina USK-a, Vlade

Unsko-sanskog kantona i

ostalih ustanova i udruženja.

Federalni zavod za pro-

gramiranje razvoja je u

saradnji sa Gradom Bihaćem
i Savezom općina i gradova

Federacije Bil I organizator sas-

tanka u Bihaću, kao pred-

stavnik Federacije BiH u Vijeću

za praćenje implementacije cil-

jeva održivog razvoja u BiH.

Vijeće je, uz podršku Ujedi-

njenih nacija u Bosni i Herce-

govini pokrenulo niz aktivnosti

na promociji značaja Agende
2030, te obaveza ibenefita koji

proističu za vlade u BiH, loka-

lne zajednice, poslovnu i

akademsku zajednicu, nevladine

orgtinizađje kao i pojedince.

Jedna od aktivnosti koja se

odnosi na jedinice lokalne

samouprave je održavanje sas-

tanaka sa pojedinačnim opšti-
nama i gradovima na kojima

pozvane jedinice lokalne sa-

mouprave imaju priliku da
predstave vlastite aktivnosti i

politike koje provode na rea-

lizaciji Agende 2030 i ciljeva

održivog razvoja.
Također, Vijeće, tom pri-

likom predstavlja svoj rad i

mogućnosti za zajedničku surad-

nju sa lokalnim institucijama,
privrednicima, nevladinim orga-
nizacijama i građanima.

Do sada su organizovani

sastanci u Bijeljini, Bano-

vićima (uz učešće Živinica,
Zavidovića, Olova, Lukavca),

Sarajevu (uz učešće pripa-
dajućih opština i grada) i

Tuzli (uz učešće Gradačca,
Gračanice, Čelića i Šapne).

Sastanku su prisustvovali i

ostali članovi, predstavnici

Vijeća ministara i vlada Re-

publike Srpske i Distrikta

Brčko. Na ovom sastanku

predstavnici Vijeća za praće-
nje realizacije ovih ciljeva su

prezentirali Okvir za imple-

mentaciju ciljeva održivog
razvoja u BiH, Vijeće/Savjet,

prošle i buduće aktivnosti.

Gradovi i općine prezentirali

su zatim stanje u svakoj poje-

dinačnoj lokalnoj samoupravi.
Sve lokalne samouprave pre-
thodnih godina već su radile

na ovim ciljevima, koji će

sada biti i dio strateških doku-

menata njihovog razvoja.
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